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A Szalj'ut—S űrál lomáson 

Előkészületek a visszatérésre 
Szorgos munkával telt a nem-

zetközi legénység vasárnapi és 
hétfői napja a Szaljut—6 űrállo-
máson. Leonyid Popov, Valerij 
Rjumin, Valerij Kubászov és 
Farkas Bertalan a programnak 
megfelelően folytatta az orvos-
biológiai és technológiai kísérlete-
ket, a munkaképességi és sugár-
zási vizsgálatokat, a naptevé-
kenységgel, a földi légkör sajá-
tosságaival, illetve az űrállomás 
„alkatváltozásával" kapcsolatos 
megfigyeléseket. Ellenőrizték a 
Szojuz—35 és a Szojuz—36 

rendszereit és egységeit, majd a 
Földre visszahozandó felszerelé-
sek cs anyagok csomagolásával, 
a Szojuz—35 űrhajó előkészíté-
sével megkezdték a szovjet—ma-
gyar űrpárosnak a Földre való 
visszatéréséhez az előkészülete-
ket. A közös munkapogramról a 
kozmonauták tévéközvetítések-
ben számoltak be. Hétfőn a Ku-
bászov—Farkas-páros áttanul-
mányozta a Földre való visszaté-
rés napjának programját, meg-
kezdte az előkészületeket a ha-
zatérésre. 

Tudományos megfigyelések 
az űrkomplexum fedélzetén 

X vasárnap reggelt mind a Vasárnap este, budapesti Sugár András, a Magyar Te_ 
négy űrhajós — Leonyid Po- idő szerint kevéssel 19 óra levízió kommentátora készí-
pov, Valerij Rjumin, Valerij után, színes televíziós kőzve- tett interjút a Szaljut—6 fe-
Kubászov és Farkas Bertalan títéssel jelentkezett a Szal- délzetén tartózkodó Farkas 
— egyformán kezdte: tisz- jut—6 a földi irányítási köz- Bertalannal és szovjet űrha-

itálkodással, reggelivel, az pont és egyben a Magyar jóskollégáival. 
űrállomás rendszereinek fe_ Televízió számára. A kozmi- Sugár András ismertette 

1 délzeti ellenőrzésével. A kus közvetítésnek egyetlen * KISZ KB üdvözletét, 
' f ö l d i repülésirányítási köz- aktív szereplője volt. Farkas ma jd a magyar űrhajós 

pont természetesen akkor Bertalan, aki két műsort is egykori tiszttársai — Bakó 
is ellenőrzi az űrállomás produkált. Ferenc alezredes. Tar Imre 
berendezéseit, amikor az Az első műsor keretében, őrnagy, Neumann György, 
űrhajósok alszanak — vala- amelyet a Magyar Televízió Pozsonyi László és Varga 
hányszor az űrkomplexum a "A Hét című programja szá- Ferenc századosok — kérdé-
szovjet földi és tengeri kö- mára ado t t Farkas Bertalan seit tolmácsolta, amelyekre? 
vetőállomások rádióhatás- beszámolt a kísérleti-vizsgá- Farkas Bertalan válaszolt 
körébe kerül. lati program zömének befe- Az interjú további részé-

A délelőtt Popov és R j u - Jezéséről. elmondta. hogy ben Valerij Kubászov. Leo-
min számára biológiai ki- szovjet űrhajós kollégáival 
serietekkel telt el. majd a összebarátkozott, hogy 
Szojuz—36 személyzetével megszokta a súlytalanságot 
lefényképezték és filmezték Szavaiból k i t ű n t hogy a 
egymást amint különböző S z a l j u t - 6 személyzetének 
munkálatokat végeznek. Po- minden ideje foglalt hetfoi 
pov és Rjumin, akiknek munkanapjuk is tulzsuíolt-
még hosszú ideig szükségük 1X317 ígérkezik, 
lesz a jó kondícióra, vasár- A magyar űrhajós külön 
nap délelőtt közel másfél köszönetet mondott Magyari 
órát szentelt a testedzésnek, Bélának a tőle kapott baráti 

nyid Popov és Valerij Rju-
min számos érdekes meg-
jegyzéssel adott képet a 
Szaljut—6 nemzetközi sze-
mélyzetének jó hangulatáról, 
arról a meleg barátságról, 
amely a négy űrhajóst az 
elmúlt napokban még job-
ban egymáshoz fűzte. 

A televíziós közvetítés 
után a fedélzeti napló ki-

miközben Valerij Kubászov segítségért, tiszta szívből azt ^ " j f / r t a Pr°hf£™ 
és Farkas Bertalan a Bala- kívánta neki, hogy érje el attekintese maradt hatra, 

sokat ton-műszerrei munkaképes- célját, amelyért oly 
ségi vizsgálatokat végzett. dolgozott. 

A közös vasárnapi ebéd 
után négy vizsgálat szere-
pelt a vendégpáros munká-

Farkas Bertalan a köszönet 
szavaival fordult mindazok-
hoz, akik felkészülésüket se-

jának napirendjén. Ezek az f ^ ^ l t ^ ^ l l 
elmúlt nap?okban mar be-
gyakorolt refrakció. illumi-
nátor. deformáció és zárja 
kísérletek, amelyek a nap-
tevékenységgel, a földi lég-

telő feladatot rá juk bízták, 
és akik a tudományos-kísér-
leti programot összeállítot-
ták. 

Vasárnap, a késő esti 

ma jd az űrhajósnégyes é j -
szakai pihenőre tért. 

A kozmonauták magyar 
idő szerint 7 órakor kezdték 
hétfői munkanapjukat a Szal-
jut—6—Szojuz—35—Szojuz— 

36 ürkomplexumon. 
A fedélzeti rendszerek el-
(Folytatás a 2. oldalon.) 

koordinációs 
bizottság ülése 
A dohány- és paprikapa-

lántázás kivételével az el-
múlt hét végéig országszer-
te elvégezték a mezőgazda-
sági tavaszi munkákat — 
állapították meg hétfőn a 
MÉM-ben a tárcaközi mező-
gazdasági koordinációs bi-
zottság ülésén, amelyen Soós 
Gábor államtitkár elnökölt. 
A kalászos gabonák jól te-
leltek át de az átlagosnál 
hűvösebb tavasz általában 
egy héttel késleltette fejlő-
désüket, így várhatóan az 
aratás is egy héttel később 
kezdődik majd. Ugyanakkor 
a melegigényes növényeknek, 
főként a kukoricának nem 
kedvezett a tavaszi időjárás, 
itt gyakori a kéthetes késés, 
s megközelítően 25 ezer hek-
tár területen új ra kellett 
vetni. A zöldségfélékből ál-
talábanközepes termésre van 
kilátás, a gyümölcsnél ked-
vezőbb a helyzet, mert elhú-
zódott ugyan a virágzás, de 
idén — más évekkel ellen-
tétben — a fagy nem káro-
sította jelentősebben a gyü-
mölcsösöket. 

Az ülésen megvitatták a 
mezőgazdasági gépellátást. 
Megállapították, hogy az 
idén megfelelő mennyiségben 
van traktor, talajművelő- és 
szállítóeszköz, kevés viszont 
a háztáji gazdaságoknál 
használatos motoros kapva és 
motoros permetező. Az al-
katrész-utánpótlás megfele-
lőnek ígérkezik. (MTI) 

Tanácskozás 
a balatoni üdülőkörzet 

fejlesztéséről 
A VI. ötéves tervben n Balaton 

vízminőségének védelmére összpontosítják 
az erőket 

A Balatonnál a fejlesztés- figyelembe véve az üdülóte-
hez rendelkezésre álló anya- rületeket elkerülő tehermen-
gi erőket a vízminőség vé- tesítő utak építését tervezik, 
delmére összpontosítják — A BIB javasolja, vizsgálják 
jelentették be hétfőn Fűzfőn, meg az üdülőtelepek troll-
a Balatoni Intéző Bizottság buszjáratainak megszerve-
ülésén. amelyen Ábrahám zésót. a gyógyhelyeken pe-
Kálmán építésügyi és város- dig a levegő tisztaságának 
fejlesztési miniszter elnökle- védelmére a gázfűtés beve-
tével megvitatták és jóvá- zetését tar t ja celszerünek a 
hagyták a VI. ötéves terv testület. 
Balaton-fejlesztési koncep- A kereskedelmi száliáshe-
cióját. Leszögezték,, hogy lyek hálózata a következő 
meg kell állitani a káros tervciklusban rendkívül mér-
környezetszennyezési folya- sékelten fejlődik, az erőket 
matot, meg kell tartani a elsősorban a rekonstrukcióra, 
Balatont olyan állapotban, a vendégfogadás körülmé-
hogy továbbra is alkalmas nyeinek javítására összpon-
legyen az, üdülésre. A Kis- tosítják.' A zsúfoltság csök-
Balaton vízvédelmi rendsze- kentésére megkezdik az úgy-
rének legfontosabb szakaszát nevezett háttérterület fej-
1984-ig át kell adni. Szük- lesztését, az első üdülőfalvak 
ségesnek tar t ja a testület a létrehozásának előkészítését. 
Zala tározójának, a berek- A Balatoni Intéző Bizott-
vizek es a tapolcai medence s ó g a továbbiakban Trethon 
vízfolyásait megszúró tiszt - V e r e n c m u n k a ü g v i m i n i s z t e r 
torendszereknek a megepí- előterjesztése alapján meg-
teset is. Nagy erőket kíván- v i t a t t a a z ü d ü l é s i i d p n 
nak fordítani a szennyvíz- munkaerő-gazdálkodásanak 
csatorna-rendszerek epite- kerdeseü. tájékoztatót hall-

. a tisztítótelepek telje- g a t o t t m e g a f ű z f 6 i N j t r o k é -
sitokepessegenek fokozasára. m i a környezetvédő intezke-

A VI. oteves terv koncep- d e s e i r ő ! . elfogadta a testület 
ciojara az udulesi lehetőse- • , • 
gek minősegének javítását m o d o s í t o t t szervezeti es mu-
kívánja elősegíteni. A kör- ködési szabályzatát, 
nyezetvédelem szempontjait (MTI) 

Kiváló a mórahalmi 
szakszövetkezet 

Dr. Hárfa Ferenc adta át az oklevelet 
Megint gyarapodott a já- folytatott Szabó Sándorral, tottak át „dollárt termelő" 

rási szövetkezetek öröme, a megyei pártbizottság t l t - üzemmé. 
Tegnap, hétfőn Mórahal- kárával. D r M a r t a F e r e n c _ a z 

mon, a Homokkultura Szak- Q t t volt az ünnepségen MTA Interkozmosz Tana . 
szövetkezet dolgozol unne- t öbbe k között Szabó Sándor, csának elnöke - tolmácsol-
peltek negyedszer lettek lei- dr. somogyi Ferenc, a járá- ta a dolgos mórahalmiaknak 
valóak A mezogazdasagi s i p á r t b i z o t t s á g első titkára, a Központi Bizottság és a 
T " ! y e r s e n y e b f n az el" Bibók Istvánné, a körzet or- kormány elismerését, és eL 
sők kozott végeztek. Az OK- s z é g g y ű I é s i képviselője, Szi- mondta, hogy a mostani űr-
Í M ' f kuldottgyulesen l á g y i E r n ó a m e g y e i tanács kutatás a mezőgazdaságot is 
ar. marta rerenc aKade- mezőgazdasági és élelme- segíti. Megközelítő pontos-
miKus az MöZMtó K.B tag- z é s ü g y i osztályának vezető- sággal felbecsülhetők a ter-
ja adta a t — am tegnap el- ^ Fodor István, a járási mések, a nagyobb táblák 
iatogatott a megyei^ part tá- h i v a t a l elnöke és dr. Masa fertőző betegségei, a talaj zottságra és megbeszélést 

kör sajátosságaival, illetve órákban, a második televí-
az űrállomás „alkatváltozá- ziós kapcsolatfelvétel idején 
sával" kapcsolatosak. a földi irányítási központból 

Farkas Bertalan kutatóűrhajós 

Szerdán 

Országos gázkonferencia 
kezdődik Szegeden 

Holnap, szerdán reggel ferenciánák különös ielen-
9-kor az Ifjúsági Házban tőséget ad, hogy egy ú j ót-
megnyíló kiállítással veszi éves tervidőszak küszöbén 
kezdetét a 22. országos gáz- rendezik meg. Így a ko'nfe-
konferencia, amelyet az rencia résztvevői abban az 
Energiagazdálkodási Tudo- időszakban, amikor az ener-
mányos Egyesület, az giagazdálkodás kérdése kü-
MTESZ Csongrád megyei lönös gazdasági fontosságra 
szervezete és a DÉGÁZ ren- tett szeri, értékelhetik az 
dez. A konferencia fővéd- előző ötéves terv munkája-
nöke dr. Simon Pál nehéz- nak tapasztalatait, s egyút-
ipari miniszter, védnökei tal hozzájárulhatnak a kó-
pédig dr. Komócsin Mihály, vetkező tervidőszakra szóló 
az MSZMP Csongrád me- ésszerű megoldások kiala-
gyei bizottságának első tit- kításához. 
kára, dr. Perjési László, a Holnap, szerdán reggel 9 
Csongrád megyei tanács el- órakor a gázipar témakörö-
nöké, Török József. az ben kiállítást nyitnak meg 
MSZMP Szeged városi bi- az Ifjúsági Házban, s ez-
zottsúgának első titkára, után ugyanitt, 10 órakor 
Papp Gyula, a városi tanács megnyitó plenáris előadás-
elnöke és dr. Bán Ákos. az ra kerül sor. A konferencia 
Országos Kőolaj- és Gáz- ezután kerekasztal-beszélge-

lebce a vasárnapi tv-riport idején. (MTI-fotó - Telefotó ipari Tröszt vezérigazgatója, tésekkel és szekcióülésekkel 
* a 1 ~ ~ I Az idei országos gázkon- folytatja munkáját . —KS) 

István. a TESZÖV titkárhe- víztartalma is megállapítha. 
lyettese is. tó az ű rbe n végzett kutatá-

A mórahalmi Homokkul- sokkai. 
túra Szakszövetkezet 6280 A szakszövetkezet tagjai-
hektár földön gazdálkodott nak helytállására hozott Dél-
tavaly, és üzemi termelési dát, s hangsúlyozta, hogy a 
értéke megközelítette az öt- közösségben élők megtalál-
venmilliú forintot. Gyenge ták a boldogulás útját, a 
— alig több mint 10 arany- maguk tehetségével segítet-
koronás — földeken dol- ték a szövetkezetet, vagyis 
goztak az emberek, és az az emberek megosztották a 
időjárás sem fogadta a ke- közösséggel a tehetségüket, 
gyeibe a szakszövetkezetet, a tudásukat. Ezért halad 
Tavasszal a fagy, nyáron az szépen a szakszövetkezet-
aszály pusztított, de mégis Növekedik a közös vagyon, 
úrrá lettek a nehézségeken, és egyre többet teremnek a 
és több mint 8 millió forint földek, valutát hoz a ho. 
nyereségük lett. Jól termet- mok. 
tek az almáskertek, a szép A z ünnepi küidöttgvúlé-
ízes gyümölcsök háromne- s e n jutalmakat, kitüntetése-
gyedét exportra szállították, ket adtak át. A Termeiőszö-
A jó minőségű paradicsom- vetkezetek Országos Taná-
ból is sok került, a külföldi .««. adományozta Kiváló 

Szövetkezeti Munkáért Ki-
vevőkhöz, akik termeszete- tüntetést Császár Józsel 
sen valutával fizettek a traktoros kapta. A Mező-
népgazdaságnak, elismerést, gazdasági és Élelmezésügyi 
hírnevet adtak a mórahalmi Minisztérium Kiváló Mun-
szakszövetkezetnek. Seprűt, káért kitüntetését vette át 
ecsetet is készítenek az Jenák Károlyné csoportve-
ügyes kezű asszonyok, ame- zető. Dobó Szilveszter el-
lyek keresettek a nyugati nők és Dobó Lajos párttit-
piacokon. Nagyobb tanyá- kár. A Szakszövetkezet Ki. 
kat, elhagyott iskolákat, váló Dolgozója kitüntetést, 
megszűnt majorokat alaki- 12-en vették á t 

» 


